

■ CHINA APPROVES 84 PERCENT TARIFFS ON U.S. GOODS

China's 84 percent tariffs on U.S. products have come into effect, marking a new phase in Washington's trade war and raising fears of a global economic recession.

The new tariffs will apply to all U.S. products entering China, worth about \$143.5 billion in 2024, according to the Office of the U.S. Trade Representative.

The Office of the State Council Tariff Commission announced that tariffs on US goods will rise from 34 percent to 84 percent from April 10.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



■ الصين تقر رسوما 84 في المئة على البضائع الأميركية

دخلت الرسوم الجمركية الصينية البالغة نسبتها 84 في المئة على المنتجات الأميركية حيز التنفيذ، ما يمثل مرحلة جديدة في الحرب التجارية التي تشنها واشنطن ويزيد المخاوف من حدوث ركود اقتصادي عالمي.

وستطبق الرسوم الجمركية الجديدة على كل المنتجات الأميركية التي تدخل الصين والتي بلغت قيمتها حوالي 143.5 مليار دولار في العام 2024، وفقا لمكتب الممثل التجاري الأميركي.

وكان مكتب لجنة الرسوم الجمركية بمجلس الدولة الصيني، أعلن عن أن الرسوم الجمركية على السلع الأميركية سترتفع من 34 في المئة إلى 84 في المئة اعتباراً من 10 أبريل الجاري.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

■ TRUMP CUTS TARIFFS TO 10% ON ALL COUNTRIES EXCEPT CHINA

US President Donald Trump suspended for 90 days the additional tariffs he imposed on a number of countries that have shown a willingness to negotiate with the United States.

Trump explained that based on the fact that more than 75 countries have reached out to U.S. representatives, including the Departments of Commerce, Treasury and the Office of the Trade Representative, to negotiate a solution, where they have not made any retaliation in any way against the United States, they have authorized a 90-day suspension and a significant reduction in -for-tat tariffs to 10 percent, effective immediately. But based on the lack of respect China has shown towards global markets, the tariffs imposed on China by the United States have been raised to 125 percent, and the decision takes effect immediately.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



■ تراهب يخفض الرسوم الجمركية لـ 10% على جميع الدول باستثناء الصين

علّق الرئيس الأميركي دونالد ترامب لمدة 90 يوماً، الرسوم الجمركية الإضافية التي فرضها على عدد من الدول التي أبدت استعداداً للتفاوض مع الولايات المتحدة.

وأوضح ترامب أنه استناداً إلى حقيقة أن أكثر من 75 دولة قد تواصلت مع ممثلي الولايات المتحدة، بما في ذلك وزارات التجارة والخزانة ومكتب الممثل التجاري، للتفاوض على حل، حيث لم تقم بأي رد انتقامي بأي شكل من الأشكال ضد الولايات المتحدة، فقد أجزت تعليقاً لمدة 90 يوماً، وتخفيضاً كبيراً

في الرسوم الجمركية المتبادلة إلى 10 في المئة، يسري على الفور. لكن استناداً إلى قلة الاحترام التي أظهرتها الصين تجاه الأسواق العالمية، فقد تم رفع الرسوم المفروضة على الصين من قبل الولايات المتحدة إلى 125 في المئة، ويسري القرار فوراً.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

■ GLOBAL TRADE: TRADE WAR WILL CUT GLOBAL GDP BY 7 PERCENT

The World Trade Organization (WTO) has revealed that escalating trade tensions between the United States and China could lead to a decline in the volume of trade between the two countries by up to 80 percent.

She warned that this reciprocal approach between the world's two largest economies, which together account for about 3 percent of global trade, has broader implications that could seriously damage the global economic outlook."

The organization warned that dividing the global economy into two competing blocs in this way could lead to a long-term decline in global real GDP by nearly 7 percent.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



■ التجارة العالمية: الحرب التجارية ستخفض الناتج الإجمالي العالمي 7 في المئة

كشفت منظمة التجارة العالمية عن أنّ التوترات التجارية المتصاعدة بين الولايات المتحدة والصين قد تؤدي إلى تراجع في حجم التبادل التجاري بين البلدين بنسبة تصل إلى 80 في المئة.

وحذرت من أنّ هذا النهج القائم على الرد بالمثل بين أكبر اقتصادين في العالم، والذين يشكلان معاً نحو 3 في المئة من التجارة العالمية، ينطوي على تداعيات أوسع قد تلحق ضرراً بالغا بالتوقعات الاقتصادية العالمية.

ونبهت المنظمة من أنّ تقسيم الاقتصاد العالمي إلى كتلتين متنافستين بهذا الشكل، يمكن أن يؤدي إلى تراجع طويل الأمد في الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي العالمي بنسبة تقرب من 7 في المئة.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

TRADE WAR EXPANDS: EUROPE IMPOSES TARIFFS ON TENS OF BILLIONS OF US IMPORTS

European Union member states have agreed to impose retaliatory tariffs ranging from 10 percent to 25 percent on U.S. imports, which will take effect from April 15. The European Union has agreed to impose tariffs on 21 billion euros worth of U.S. goods. The European Commission approved a package of counter-tariffs on U.S. aluminum and steel products. Imports include motorcycles, poultry, fruits, timber, clothing and dental floss. It totaled about 21 billion euros (\$23 billion) last year, meaning EU actions would be on goods worth less than 26 billion euros worth of European metal exports covered by U.S. tariffs.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



الحرب التجارية تتوسع: أوروبا تفرض رسوما على واردات أميركية بعشرات المليارات

وافقت الدول الأعضاء في الاتحاد الأوروبي على فرض رسوم جمركية انتقامية تتراوح بين 10 في المئة و25 في المئة على الواردات الأميركية، سوف يتم تطبيقها ابتداء من 15 أبريل الجاري. ووافق الاتحاد الأوروبي، على فرض تعريفات على سلع أميركية بقيمة 21 مليار يورو. وأقرت المفوضية الأوروبية، حزمة رسوم مضادة على منتجات الألومنيوم والصلب الأميركية. وتشمل الواردات الدراجات النارية والدواجن والفواكه والأخشاب والملابس وخيوط تنظيف الأسنان. وبلغت قيمتها الإجمالية نحو 21 مليار يورو (23 مليار دولار) العام الماضي، مما يعني أن الإجراءات التي سيتخذها الاتحاد الأوروبي ستكون على سلع تقل قيمتها عن 26 مليار يورو من صادرات المعادن الأوروبية التي شملتها الرسوم الجمركية الأميركية.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

OIL PRICES FALL 1.5 PERCENT AS TRADE WAR ESCALATES

Oil prices fell by about 1.5 percent during trading on Thursday, April 10, amid an escalation of the trade war between the world's two largest economies, and fears of its impact on economic activity and demand for crude.

US President Donald Trump decided to suspend mutual customs tariffs for a period of 90 days, but he decided to increase them on China immediately to 125 percent, up from 104 percent, that began to be implemented.

Oil prices reacted negatively to these developments, with Brent crude futures falling about 1.5 percent to \$64.53 a barrel, after falling below \$59 on Wednesday. U.S. crude futures fell 1.4 percent to \$61.49 a barrel. It had fallen to levels below \$56 in Wednesday's session.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](https://www.cnbc.com)



أسعار النفط تتراجع 1.5 في المئة مع تصاعد الحرب التجارية

تراجعت أسعار النفط بنحو 1.5 في المئة خلال تعاملات اليوم الخميس، العاشر من أبريل نيسان، وسط تصعيد للحرب التجارية بين أكبر اقتصادين في العالم، ومخاوف تأثير ذلك على النشاط الاقتصادي والطلب على الخام.

وقرر الرئيس الأميركي دونالد ترامب تعليق التعريفات الجمركية المتبادلة لمدة 90 يوماً، لكنه قرر زيادتها على الصين وبأثر فوري إلى 125 في المئة، ارتفاعاً من 104 في المئة التي تم البدء في تنفيذها. وتفاعلت أسعار النفط بشكل سلبي مع تلك

المستجدات، فتراجعت أسعار العقود الآجلة لخام برنت بنحو 1.5 في المئة إلى 64.53 دولار للبرميل، بعدما انخفضت لأقل من 59 دولاراً أمس الأربعاء. أما العقود الآجلة للخام الأميركي، فتراجعت بنحو 1.4 في المئة إلى 61.49 دولار للبرميل. وكانت قد انخفضت إلى مستويات أقل من 56 دولاراً في جلسة الأربعاء.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](https://www.cnbc.com)

STRONG GROWTH IN THE FLOW OF ARAB INVESTMENTS TO JORDAN IN 2024

The latest official statistics showed that the flow of foreign direct investment into the Jordanian market grew steadily last year, thanks to the government's introduction of a set of reforms to improve the business climate, foremost of which is the new investment law.

Net FDI inflows amounted to about \$1.63 billion, a growth rate of 3.1 percent of GDP. Arab countries accounted for 64.8 percent of these total flows, led by the Gulf Cooperation Council (GCC) countries, contributing about 32.5 percent of the total investments. Kuwait ranked first with 9.1 percent of total inflows, followed by Saudi Arabia with 8.2 percent, the UAE with 7.1 percent, and Qatar with 4.5 percent.

[Source \(Al-Arab Newspaper of London, Edited\)](https://www.al-arab.co.uk)



نمو قوي لتدفق الاستثمارات العربية إلى الأردن خلال 2024

أظهرت أحدث الإحصائيات الرسمية، نمو تدفق الاستثمارات الأجنبية المباشرة إلى السوق الأردنية يشمل مطرد العام الماضي بفضل إدخال الحكومة لمجموعة من الإصلاحات لتحسين مناخ الأعمال في مقدمتها قانون الاستثمار الجديد.

وبلغ صافي تدفقات الاستثمار الأجنبي المباشر نحو 1.63 مليار دولار أي بنسبة نمو تقدر بـ 3.1 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي. وقد استحوذت الدول العربية على 64.8 في المئة من إجمالي هذه التدفقات، وفي مقدمتها دول مجلس التعاون الخليجي، إذ ساهمت بنحو 32.5

في المئة من إجمالي هذه الاستثمارات. وحلت الكويت في المرتبة الأولى بنسبة 9.1 في المئة من إجمالي التدفقات، تلتها السعودية بواقع 8.2 في المئة، ثم الإمارات بنحو 7.1 في المئة، وبعدها قطر بحوالي 4.5 في المئة.

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، بتصرف\)](https://www.al-arab.co.uk)

■ INFLATION RATES RISE IN EGYPTIAN CITIES TO 13.6 PERCENT

Inflation accelerated in Egypt's cities in March, reaching 13.6% year-on-year compared to 12.8% in February, according to data from the Central Agency for Public Mobilization and Statistics (CAPMAS).

This is the first rise in inflation figures in the last six months, since August, affected by factors such as increases in fuel prices and tickets for public transport, including trains and subways. This was also preceded by a 300 percent increase in the price of a loaf of subsidized bread in May, the first such increase in more than three decades. On a monthly basis, inflation in Egyptian cities increased to 1.6 percent in March from 1.4 percent in February.

[Source \(Asharq Business Website, Edited\)](#)

■ ارتفاع معدلات التضخم في المدن المصرية إلى 13.6 في المئة

تسارع معدل التضخم في مدن مصر خلال شهر مارس الماضي، ليبلغ 13.6 في المئة على أساس سنوي مقابل 12.8 في المئة في فبراير، وذلك بحسب بيانات الجهاز المركزي للتعبئة العامة والإحصاء.

يُعد هذا أول ارتفاع لأرقام التضخم خلال آخر ستة أشهر، أي منذ أغسطس الماضي، متأثراً بعوامل مثل زيادة أسعار الوقود وتذاكر وسائل النقل العام، بما في ذلك القطارات ومترو الأنفاق. كما سبقت ذلك زيادة سعر رغيف الخبز المدعوم بنسبة 300 في المئة فس مايو الماضي، وهي أول زيادة من نوعها منذ أكثر من ثلاثة عقود. وعلى أساس شهري، زاد التضخم بالمدن المصرية إلى 1.6 في المئة خلال مارس مقابل 1.4 في المئة في فبراير الماضي.

[المصدر \(موقع Asharq Business، بتصرف\)](#)

